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Č. j.: KaRek/0064/2022 

 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 20. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 4. října 2022 v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 30 senátorů z celkového počtu 39 (viz příloha).  

 

Program zasedání: 

 

1. Schválení skrutátorů zasedání. 

2. Schválení programu zasedání. 

3. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

4. Návrh II. změn Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

5. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2023 a 2024. 

6. Plán realizace strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2023. 

7. Vyhlášení voleb do Akademického senátu Univerzity Pardubice. Volba členů hlavní 

volební komise. 

8. Volba předsedy legislativní komise a komise pro studium a tvůrčí činnost. 

9. Různé. 

10. Informace ředitele SKM k současné situaci a výhledu do budoucna v oblasti ubytování 

a stravování studentů a zaměstnanců univerzity. 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 27 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“), 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 20. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátory a senátorky. 

Předseda dr. Bělina informoval o personálních změnách mezi senátory. Ke dni 1. července 2022 

zanikl mandát senátora Mgr. Jana Pospíchala, Ph.D., který se stal proděkanem FZS. 

Na uvolněné místo byla oslovena Mgr. Eva Hlaváčková, Ph.D. (FZS), která post senátorky 

přijala. Mgr. Věře Culkové z FF skončil pracovní poměr a na uvolněné místo senátora nastoupil 

náhradník PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D. (FF). Ke dni 1. října 2022 rezignovala na post 

senátorky doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D., která nastoupila na pozici proděkanky FChT. 

Osloven byl náhradník prof. Ing. Jiří Kulhánek, Ph.D. (FChT), který post senátora nepřijal. 

Následně byl osloven doc. Ing. Petr Česla, Ph.D. (FChT), který post senátora přijal.  

Předseda hlavní volební komise pro doplňující volby do AS UPCE ve volebním celku 

FF dr. Kleprlík vysvětlil rozhodnutí komise o opakování voleb. V diskusi vystoupil 

prof. Čapek, který doplnil, že u voleb nastala chyba kvůli specifickému případu dvouoborového 

studia na FF, nikoliv v systému elektronického hlasování. 
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1. Schválení skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání doc. PhDr. Tomáš Jiránek, Ph.D., a Mgr. Jan Němec 

byli schváleni následným hlasováním.  

Hlasování se účastnilo 27 senátorů. 

Výsledek hlasování: 26 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

V 14:10 na zasedání dorazili senátoři MgA. Kopáčik a Markéta Svobodová. 

2. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina seznámil přítomné senátory s programem 20. zasedání a otevřel diskusi. 

K navrženému programu nebyly vzneseny žádné připomínky. Předseda dr. Bělina vyzval 

senátory k hlasování.  

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 29 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen.  

V 14:13 na zasedání dorazil senátor Ing. Šohajek. 

3. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina informoval senátory, že program zasedání byl před vlastním 

jednáním písemně schválen předsednictvem. Dále informoval o schůzce předsednictva, která 

se konala dne 4. října 2022. Na schůzce si předsednictvo vyměnilo informace o projednávaných 

materiálech a průběhu jejich projednávání s vedením univerzity a v komisích AS UPCE. 

Zpráva o činnosti předsednictva AS UPCE bude rozeslána všem senátorům jako příloha zápisu 

ze zasedání. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

4. Návrh II. změn Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice 

Předkladatelem tohoto materiálu je předseda AS UPCE Ing. Petr Bělina, Ph.D., který uvedl, 

že na předkládaném návrhu úzce spolupracoval s předsednictvem AS UPCE a také 

s Legislativní komisí AS UPCE. Návrh byl projednán s vedením UPCE a právním oddělením.  

Předložený návrh změn Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice zavádí 

možnost hybridního zasedání AS UPCE. V souvislosti s doplněním hybridní formy zasedání 

došlo k upřesnění některých ustanovení, jež s touto formou zasedání souvisejí. Zároveň došlo 

v návrhu změn výše uvedeného vnitřního předpisu k provedení několika formálních oprav. 

Dr. Bělina konstatoval, že k předloženému materiálu obdržel písemně souhlasné stanovisko 

pana rektora. 

Člen Legislativní komise AS UPCE dr. Šmíd uvedl, že legislativní komise doporučuje materiál 

k přijetí v předloženém znění. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili s dotazy doc. Fischer a doc. Culek. Dotazy 

zodpověděl dr. Bělina. V diskusi vystoupil také prof. Čapek.  

Předseda AS UPCE dr. Bělina ukončil diskusi. 
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Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil II. změny Jednacího řádu 

Akademického senátu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

5. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2023 a 2024. 

Rektor prof. Čapek představil návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice 

na rok 2023 a 2024. Materiál zpracoval kvestor Ing. Gabriel. 

Povinnost vypracovat střednědobý výhled je zakotvena v zák. č. 23/2017 Sb., o pravidlech 

rozpočtové odpovědnosti, ve znění pozdějších předpisů a v zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších 

předpisů. 

Univerzita Pardubice sestavuje střednědobý výhled na rok 2023 a 2024 v době, kdy částky pro 

institucionální financování VVŠ na následující roky nejsou jasně dané. Financování VVŠ bude 

ovlivňovat probíhající energetická krize a nadále podmínky související s celosvětovou 

pandemií způsobenou koronavirem SARS-CoV-2. V příštích letech může hospodaření 

VVŠ ovlivnit odvod DPH, neboť stále chybí jednoznačný metodický výklad k novele zákona 

o dani z přidané hodnoty. 

V těchto podmínkách přistupuje Univerzita Pardubice k sestavení střednědobého výhledu 

rozpočtu se zohledněním hospodářských skutečností, včetně své ekonomické a finanční situace, 

přesto s velkou mírou rizika nepřesnosti údajů, protože zejména vnější podmínky 

pro financování VVŠ jsou obtížně predikovatelné.  

Doplňující informace k předloženému materiálu přednesl kvestor Ing. Gabriel. 

Předsedkyně Ekonomické komise AS UPCE dr. Kudláčková uvedla, že Ekonomická komise 

AS UPCE projednala Střednědobý výhled rozpočtu UPCE na rok 2023 a 2024 v předloženém 

znění a dovoluje si jej doporučit ke schválení.  

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupili doc. Fischer, dr. Michálek, doc. Culek, 

dr. Kudláčková, prof. Čapek a Ing. Gabriel.  

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil střednědobý výhled rozpočtu 

Univerzity Pardubice na rok 2023 a 2024. 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 29 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  

6. Plán realizace strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2023. 

Rektor prof. Čapek předkládá tento materiál k projednání senátu v souladu s ustanovením 

§ 9 odst. 1 písm. f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o vysokých 
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školách“). Rektor prof. Čapek předal slovo zpracovateli předkládaného materiálu, prorektorce 

pro vnitřní záležitosti doc. Černohorské. 

Doc. Černohorská uvedla, že materiál byl projednán a schválen Vědeckou radou Univerzity 

Pardubice, nyní je předkládám k projednání AS UPCE a následně bude předložen k projednání 

Správní radě Univerzity Pardubice. Materiál prochází jazykovou a formální korekturou, 

při závěrečných úpravách budou doplněny případné opravy dohodnuté při zasedáních 

jednotlivých grémií, které tento materiál projednávají. Při zpracování materiálu 

byla zohledněna doporučená rámcová osnova stanovená MŠMT ČR.  

Dr. Bělina konstatoval, že AS UPCE a komise pro studium a tvůrčí činnost obdržely materiál 

v dostatečném předstihu. 

Člen Komise pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE dr. Kleprlík konstatoval, že komise 

pro studium a tvůrčí činnost doporučuje tento materiál k přijetí v předloženém znění. 

K tomuto bodu proběhla diskuse, ve které vystoupil Ing. Šlapák s dotazem týkajícím se aktivit 

doktorandů, konkrétně ad P1.5/A1. Dotaz zodpověděl prof. Čapek, doc. Černohorská 

a doc. Doležel. Dále se senátorka dr. Kudláčková tázala na změny investic projektu 

Technologického ústavu v areálu Doubravice. Dotaz zodpověděli prof. Čapek a Ing. Gabriel. 

Závěrem doc. Černohorská požádala senát o akceptaci změny v navrženém materiálu, 

a to vyškrtnutí 2 bodů v Příloze 1 - Zaměření podávaných centralizovaných rozvojových 

projektů pro rok 2023, a to konkrétně bodu 8. Etické principy a rovné příležitosti na vysokých 

školách v kontextu jejich společenské odpovědnosti a bodu 9. Kritéria kvality studia 

bakalářských zdravotnických studijních programů.  

Dr. Bělina ukončil diskusi. 

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Plán realizace Strategického 

záměru Univerzity Pardubice pro rok 2023 v předloženém znění s tím, že v příloze 1 Zaměření 

podávaných centralizovaných rozvojových projektů pro rok 2023 jsou zcela vynechány 

bod 8. Etické principy a rovné příležitosti na vysokých školách v kontextu jejich společenské 

odpovědnosti a bod 9. Kritéria kvality studia bakalářských zdravotnických studijních programů. 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  

7. Vyhlášení voleb do Akademického senátu Univerzity Pardubice. Volba členů hlavní 

volební komise. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že vzhledem k blížícímu se konci funkčního období 

stávajícího AS UPCE je nezbytné v souladu s Volebním řádem AS UPCE čl. 3 rozhodnout 

o konání voleb a volby vyhlásit.  

Volby vyhlašuje AS UPCE tři měsíce před uplynutím funkčního období a řídí je senátem 

zvolená pětičlenná volební komise. Volby organizuje AS UPCE s pomocí akademických senátů 

fakult a Studentské rady Univerzity Pardubice. Volby ve volebních celcích na jednotlivých 

fakultách pak řídí dílčí volební komise jmenované předsednictvem akademického senátu 

fakulty. Členové hlavní volební komise a dílčích volebních komisí nemohou do AS UPCE 

kandidovat. Hlavní volební komise je oprávněna kontrolovat činnost dílčích volebních komisí 

prostřednictvím svých pověřených členů. 
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Po projednání s fakultami jsou do hlavní volební komise navrženi:  

Fakulta ekonomicko-správní:  doc. Ing. Robert Baťa, Ph.D. 

Fakulta chemicko-technologická:  Ing. Helena Drobná, Ph.D. 

Fakulta restaurování:  doc. MgA. Jakub Ďoubal, Ph.D. 

Fakulta zdravotnických studií: Mgr. Jan Pospíchal, Ph.D. 

Dopravní fakulta Jana Pernera:  Ing. Petr Vnenk 

 

Předseda AS UPCE dal o navržené volební komisi hlasovat. Skrutátoři konstatovali tento 

výsledek hlasování o členech volební komise: 

doc. Ing. Robert Baťa, Ph.D. 30 kladných hlasů 

Ing. Helena Drobná, Ph.D.                                           30 kladných hlasů 

doc. MgA. Jakub Ďoubal, Ph.D.                                  30 kladných hlasů 

Mgr. Jan Pospíchal, Ph.D.                                            30 kladných hlasů 

Ing. Petr Vnenk                                                           30 kladných hlasů 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse.  

Návrh na usnesení:  

Pro volby do Akademického senátu Univerzity Pardubice na další funkční období byla zvolena 

hlavní volební komise ve složení: doc. Ing. Robert Baťa, Ph.D. (FES), Ing. Helena Drobná, 

Ph.D. (FChT), doc. MgA. Jakub Ďoubal, Ph.D. (FR), Mgr. Jan Pospíchal, Ph.D. (FZS), 

Ing. Petr Vnenk (DFJP). 

Hlasování se účastnilo 30 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat.  

V 15:30 zasedání opustila senátorka dr. Pozdílková. 

8. Volba předsedy legislativní komise a komise pro studium a tvůrčí činnost. 

Úvodního slova se ujal dr. Bělina, který navrhl na předsedu Komise pro studium a tvůrčí činnost 

AS UPCE Mgr. Michala Kleprlíka, Ph.D., a na předsedu Legislativní komise AS UPCE navrhl 

JUDr. Martina Šmída, Ph.D. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina dal o tomto návrhu hlasovat. 

Návrh na usnesení:  

Předsedou Komise pro studium a tvůrčí činnost se stává Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D.  

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Návrh na usnesení:  

Předsedou Legislativní komise se stává JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 

Hlasování se účastnilo 29 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh obou usnesení byl přijat.  
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9. Různé. 

Prof. Čapek 

- reagoval na dotaz dr. Běliny ohledně toku informací určených členům akademické obce, 

- reagoval na dotaz dr. Šmída týkající se parkování zaměstnanců a studentů 

v univerzitním kampusu. Informace doplnil kvestor Ing. Gabriel, do diskuse se zapojili 

také senátoři Mgr. Němec a dr. Kudláčková. 

Ing. Gabriel 

- reagoval na dotaz senátora doc. Culka ohledně výše nákladů na energie. Do diskuse 

se zapojil také senátor prof. Kanďár.  

Ing. Šlapák 

- informoval o zasedání SK RVŠ, které se uskutečnilo 16. září 2022 v péči UPCE. 

Předmětem jednání byly zejména finance a náklady na energie, a také novela 

vysokoškolského zákona, diskutována byla jiná obdoba ukončení vysokoškolského 

studia, zdražování kolejného atd., 

- informoval o účasti šesti studentů UPCE na Konferenci akademických senátorů 

a senátorek (KAS), která se uskuteční 7. října 2022 v péči VUT Brno.  

Dr. Bělina 

- informoval o příštím zasedání AS UPCE, které se uskuteční dne 22. listopadu 2022.  

V 16:00 zasedání opustil senátor Bc. Leinweber. 

10. Informace ředitele SKM k současné situaci a výhledu do budoucna v oblasti ubytování 

a stravování studentů a zaměstnanců univerzity. 

Ředitel SKM Jan Brothánek přednesl prezentaci s názvem Správa kolejí a menzy. Prezentace 

je uložena na intranetu: Prezentace Správa kolejí a menzy (Akce pořádané AS UPCE). 

V 16:15 zasedání opustili senátoři doc. Fischer a dr. Novotný. 

K tomuto bodu zazněla diskuse, ve které vystoupili senátoři dr. Bělina, doc. Culek 

a Ing. Šlapák. Dotazy zodpověděl Jan Brothánek, prof. Čapek a Ing. Gabriel. 

V 16:25 zasedání opustili senátoři doc. Voltr a dr. Šmíd. 

Předseda dr. Bělina poděkoval všem za účast na 20. zasedání, nastínil činnost AS UPCE 

pro nejbližší období a zasedání ukončil. 

Zapsala: Ing. Michaela Jeníčková 

 

 

                                                                      Ing. Petr Bělina, Ph.D., 

 předseda AS UPCE       

https://studenti.upce.cz/system/files/zamestnanci-studenti/mije3695/predstaveni_skm_as_192552.pdf

